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csörög a Pannon GSM 

Kedves olvasóink! Közérdekű problémá-
ikat, észrevételeiket, tapasztalataikat Szabó 
C. Szi lárd újságíró munkatársunkka l oszt-
hatják meg, aki m u n k a n a p o k o n reggel 8 és 
10 óra között, vasárnap 14 és 15 óra között 
h í v h a t ó a 0 6 - 2 0 - 9 4 3 2 - 6 6 3 - a s rád ió te l e fon-
számon. Elveszett tárgyaikat kereső, illetve 
talált tárgyakat visszaadni szándékozó olva-

sóink ingyenes hirdetésben tehetik közzé mondandójukat . Hir-
detésfelvétel: 8 és 18 óra között a 06-80-820-220-as zöld számon, 
illetve személyesen a Sajtóházban és hirdetőirodáinkhan. 

Fej lőd ik! Fe j lőd ik? A 
478-780-ról telefonáló olva-
sónk Bartha László a DM-
ben megjelent minapi nyi-
latkozatára reagálva kérdez-
te: a polgármester miben lát-
ja a város fejlődését akkor, 
amikor Szegednek nincs au-
tópályája, repülőtere, ipari 
parkja, nem települtek le a 
városban komoly, sok em-
bert foglalkoztató termelő 
üzemek, gyárak? Olvasónk 
úgy véli, lehet, hogy a pol-
gármester magára értette a 
fejlődést, nem pedig a vá-
rosra. 

K a l m á r o k . Nagy Kál-
mán (325-224) szerint a Vi-
rág cukrászdát a Klauzál tér 
rekonstrukciója alatt is fel 
lehetett volna újítani, hiszen 
a cukrászdának a Kelemen 
utca felől is van bejárata. 
Olvasónk szerint nem amiatt 
nem újították fel a Virágot -
ahogyan azt a város vezetői 
állítják - , mert előbb a Klau-
zál teret akarták újjáépíteni, 
hanem mert a patinás cuk-
rászda kalmárok kezébe ke-
rült. Telefonálónk szerint 
egy villanyszerelő brigád 
két nap alatt rendbe hozta 
volna a Virág elektromos 
rendszerét, s akkor nem kel-
lene állandóan emlegetni a 
falból kitépett vezetékeket. 

Csak keményen. Olva-
sónk másokkal együtt szem-
tanúja volt kedden egy 
olyan rendőrségi intézkedés-
nek, amely mélyen felhábo-
rította. Elmondta: kedden 
délután 4 órakor a Föltáma-
dás és Zákány utca sarkán 
három rendőr egy Lada Ni-
va terepjáróból kipattanva 

leszedett egy férfit a kerék-
párjáról és gumibottal agy-
ba-főbe verték, de úgy, hogy 
még a földön is ütötték a 
szerencsétlent. Ilyen módon 
szolgálnak és védenek ben-
nünket a mi derék rendőre-
ink? - kérdezte telefoná-
lónk. Balogh Zoltán városi 
rendőrkapitány az eset kap-
csán lapunknak elmondta: 
miután a 45 éves férfi behaj-
tott az egyirányú utcába, a 
rendőrök fe lszól í to t ták , 
hogy álljon meg. A kerékpá-
ros azonban közölte, hogy 
nincs pénze büntetést fizet-
ni, (gy aztán továbbhajtott. 
Erre a rendőrök a terepjáró-
val üldözőbe vették, majd 
kényszerintézkedést alkal-
maztak, azaz: dulakodás 
közben erőszakkal leszedték 
a férfit a bicikliről. A testi 
kényszer során azonban 
nem használtak gumibotot. 
Miután a férfit földre vitték, 
bilincsbe verték és a kapi-
tányságra szállították, ahol a 
kerékpáros elismerte, hogy 
hibázott, amikor nem állt 
meg a rendőri felszólításra. 

Kereszteződés. A szerda 
esti halálos, motoros közúti 
baleset többeket megrázott. 
Olvasóink kérték, hogy a 
hatóságok tegyenek meg 
mindent a Rókusi körút -
Szatymazi utca keresztező-
désének biztonságossá téte-
léért, mert nem ez volt az el-
ső, s valószínűleg nem is az 
utolsó baleset ebben a rend-
kívül veszélyes útkereszte-
ződésben. 

E S Z E Q B g a 

Városházi hírmondó 

A Kárász utca-Klauzál tér fölújításáról 

Kevesebb több lett volna? 

Az ízlések különbözők: akad, akinek tetszik, s akad, akinek nem a Belváros 
új arca. (Fotó: Nagy László) 

tották - csupán néhány méter-
rel odébb, a szembenéző házak 
pilléreinek tengelyében már 
sokkal jobb helyen lennének. 

A pirostéglás burkolat szép, 
ám nagy kérdés, hogyan foly-
tatódik majd, ha később pénz 
kerül a dísztéglák továbbraká-
sára. Az egységes szegedi Bel-
város képébe nehezen illeszt-
hető a közeli Oroszlán utca 
szürke díszburkolata után né-
hány lépéssel vörösre váltó tég-
la. 

Dicsérendő, hogy az üzlet-
utca tengelyéből kikerültek a 
padok, s az újak már „három-
hajósra" osztják a sétálóterüle-
tet - így javult az utca térhatá-
sa. Az új padok túlméretezett 
virágtartói viszont aránytalanul 
nagyok környezetükhöz ké-
pest. A Kárász utca falaihoz 
lapuló kandeláberek helyén 
jobban festenének a falikar-
lámpák. 

A Klauzál térről száz éve 
készült képeslapokat nézeget-
ve úgy tűnik, a fölújított tér 
nem kapta vissza maradéktala-
nul egykori eleganciáját. A tér-
burkolat mintázata jól illeszke-
dik az épített környezet eklek-

tikájához, ám az anyagok, szí-
nek és minták sokfélesége mi-
att helyenként (például a négy-
karos kandeláberek körül) zűr-
zavarossá válik a burkolat raj-
za. 

A Kossuth-szoborral szem-
közti oldalra tervezett díszkút 
önmagában biztosan nagyon 
szép lesz - de az építész úgy 
véli, inkább szabadon kellett 
volna hagyni a tér északi old-
alát. A teret betöltik a dísztár-
gyak: a kelleténél több lámpa-
oszlop, a „könyöklőkövek", s 
a fal mellett testesen, tekinté-
lyesen hasasodó virágtartó 
edények. Önmagukban szé-
pek, ám együtt a zsúfoltság be-
nyomását keltik. 

„A velencei Szent Márk tér 
valamivel nagyobb, mégsem 
jutott senkinek eszébe bármi-
vel dfszfteni. A polgári fejlő-
dés alacsonyabb fokán álló né-
pek sajátsága, hogy szinte ret-
tegnek a szabad terektől: ez 
nem csupán magyar sajátosság 
- fejti ki véleményét az épí-
tész. Kiegészítésül: még a 
Kossuth-szobor Klauzál téri 
fölállítását is ellenezte az ak-
kori városi főmérnök. 

A kandeláberek aránya, el-
helyezése sem egészen szeren-
csés. A lámpatestek alacso-
nyak, jóval zömökebbek egy-
kori elődeiknél, amelyek kar-
csún magasodtak a téren. A 
középen álló, négykaros kan-
deláberek pedig egyenesen 
„belelógnak" a Kossuth-szo-
bor látványába... 

Kiss István úgy összegezte 
véleményét, hogy - bár dicsé-
retes a nagy ívű elképzelés 
megvalósítása - a javarészt 
megfelelő részletformák nem 
állnak össze egységes, harmo-
nikus egésszé. Az építész re-
méli, hogy a szükséges értéke-
lés, a tanulságok levonása se-
gíti majd a belvárosi rekonst-
rukció sikeres folytatását. 

A rögtönzött helyszíni köz-
vélemény-kutatás szerint a sze-
gediek örülnek a Kárász utca és 
a Klauzál tér megújulásának. 
Az üzletutca belső szakasza 
egyelőre régi arcát mutatja: a 
különbség égbekiáltó. „Ahhoz 
képest egészen szép az új utca-
rész" - mondja a hibák helyett 
az erényeket kereső ismerősöm. 

Nyilas Péter 

Hitelfelvételről is dönt a közgyűlés 

forrás 

Menetrendváltozás 

DM-informáciá 
Ma este ismét jelentkezik 

Szegedi Városi Te lev íz ió 
szokásos péntek esti maga-
z i n j a — a V á r o s h á z i h í r m o n -
dó. Az adásban szó lesz a 
szegedi városatyák mai ta-
nácskozásán (melyet délelőtt 
9 órától élőben közvetít a 
vtv) hozott határozatokról, 
rendeletekről, arról, hogy mi-
ként készülnek a Temetkezé-
si Kft.-ben a Halottak napját 

megelőző szokásos nagy for-
galomra, valamint több, köz-
érdeklődésre számot tartó, 
aktuális témát is taglal majd 
a Városházi hírmondó. Stúdi-
óvendég lesz dr. Bartha 
László polgármester és Hódi 
Lajos, a Temetkezési Kft. 
ügyvezető igazgatója. Ripor-
ter: Jeszenszky Zoltán és Ve-
ress Krisztina. Szerkesztő-
műsorvezető: Kisimre Fe-
renc. 

A szege-
di Belváros 
épített ér-
tékeiről ta-
nulmány-
sorozatot 
k é s z í t ő 
Kiss István 

építész szerint a Kárász 
utca és Klauzál tér dísz-
burkolata il leszkedik a 
környező épületek forma-
világához, ugyanakkor az 
önmagukban helyénvaló 
részletek nem á l lnak 
össze egységes egésszé -
így az összkép vegyes be-
nyomást kelt. 

Élcelődő megjegyzések 
röpködnek a szegedi Korzó 
napfényillatú levegőjében, a 
szegedi Kárász utca sarkán: a 
rosszmájú nézelődők a kö-
szöntőszobrok közé, a díszbur-
kolat közepébe állított közle-
kedési táblát vették célba a hu-
mor nyilacskáival. A Széche-
nyi tér feléről nézve úgy tűnik, 
mintha a tábla (amely a sétáló-
övezet határára figyelmeztet) a 
folújított utca legfőbb ékessé-
ge lenne, „kiegészítve" a szob-
rokkal... 

• 
Kiss István építésszel a sar-

ki kávézónál találkozunk, s ar-
ra kérjük, értékelje a Kárász 
utca és a Klauzál tér fölújítá-
sát. Az építész korábban éve-
kig „kutatta" a Belvárost: az 
utcák és terek rejtett, de még 
megmenthető építészeti érté-
keinek, a korábbi évtizedek so-
rán elkövetet t" kisebb-na-
gyobb várostervezési ügyet-
lenségek (javítható hibák, vég-
zetes tévedések) összegyűjté-
sének célja a páratlan adottsá-
gokkal rendelkező szegedi 
Belváros régi szépségének új-
játeremtése volt. 

Kiss István nem tagadja: 
maga is készített vázlatokat a 
most fölújított terület rekonst-
rukciójára, így akár elfogultnak 
is nevezhető. A téralakítás mű-
vészete azonban objektív 
szempontok szerint is értékel-
hető. Ilyen szemüveggel körül-
nézve pedig az összkép megle-
hetősen vegyes benyomást 
kelt. 

Bántó például, hogy a szob-
rokat a sarki divatüzlet és a 
szemközti péksüteményes ká-
vézó kirakatának vonalába állí-

Munkatársunktól 
Ma ismét ülésezik a szege-

di közgyűlés. A képviselők 
szavaznak a tervezett fejlesz-
tési hitelek felvételéről, ame-

lyek segítségével tovább foly-
tatható majd a Holt-Maros re-
habilitációja. A 2000. év mó-
dosított költségvetése össze-
sen 1 milliárd forint fejleszté-

si hitel felvételével számol. 
Emellett a közgyűlésen szó 
lesz szeged építészei öröksé-
gének megőrzéséről, védel-
méről. Az előteijesztések kö-

zött szerepel a budapesti út 
mentén található áruházak 
környékének részletes rende-
zési terve és számos önkor-
mányzati cég beszámolója is. 

Munkatársunktól 
Az iskolai őszi szünet ide-

jén a Tisza Volán Rt. járatai-
nak megszokott menetrendje 
is változik. Az őszi szünet 
előtti utolsó tanítási nap októ-
ber 31. (kedd), a szünet után 
pedig először november 6-án 
(hétfőn) mennek iskolába a 
gyerekek. A közbeeső napo-
kon a Tisza Volán Rt. nem 
indítja az iskolai előadási na-
pokra meghirdetett („I" jelzé-
sű) járatait. 

Néprajzi kiállítás 
Munkatársunktól 

Ma, pénteken 16.30-kor a 
szegedi Móra Ferenc Múze-
um I. emeleti kiállítótermé-
ben dr. Juhász Antal néprajz-
kutató, egyetemi tanár nyitja 
meg a Zsoldos János késes 
mester műhelye című népraj-
zi kiállítást. A szegedi késes 
mesterség több évszázados 
múltra tekint vissza, a céhle-
velüket 1835-ben I. Ferenc 
királytól kapták az itteni mes-
terek. A Sziráki József nevé-
hez fűződő halbicskát vagy 
tiszabicskát Mikszáth Kál-
mán és Tömörkény István no-
velláikban tették közismertté. 

Maholnap 
Munkatársunktól 

Ma, pén teken , negyed 
nyolckor ismét jelentkezik a 
„Maholnap" című magazin a 
szegedi városi televízióban. 
A műsor ezúttal a Tisza Vo-
lánnal foglalkozik, bemutatja 
az ötven éves cég múltját és 
jelenét, valamint szó esik a 
vállalat különböző szolgálta-
tásairól is. 

Délsziget 
Munkatársunktól 

Ma, pénteken 13 órától is-
mét jelentkezik az ml-en a 
szegedi körzeti stúdió maga-
zinja, a Délsziget. Az adás-
ban többek között szó lesz a 
kísérleti régészetről, a szege-
di Dómról, hazánk egyetlen 
reg ioná l i s t á j sz ínházáró l . 
Emellett a stúdió vendége a 
Belváros rekons t rukció já t 
megtervező építész. 

MA 
A MUNKÁSPÁRT Sze-

ged városi veze tősége 15 
órakor ülésezik a Hüvelyk 
utca I. szám alatti, volt ba-
rakk óvodában. 

Tőzsdei jelentés 
Csütörtökön emelkedett 

a BUX, a részvénytőzsde 
irányadó indexe. Értéke 
8 125 pont lett (40 pont). 
A nap legjelentősebb ese-
ménye talán a Matáv drá-
gulása volt. Az emelkedő 
trend hűen tükrözte az 
anyacég, a Deutsche Tele-
kom napok óta tartó erősö-
dését. Kedvező jelnek te-
kinthető az is, hogy a hetek 
óta meghatározó eladók 
egy része most már a vevők 
között jeleskedett. Az ár-
folyam elérte az 1415 Ft-ot 
is. A BorsodChem (BC) pi-
acán ismét jelentős opti-
mizmus bontakozott ki A 
Milford Holdings mögött, 
amint ez kiderült, tényleg a 
Gazprom állt.Ennek egyik 
érdekeltsége, a legnagyobb 

orosz petrolkémiai gyár a 
SIBUR, opciós jogokat ka-
pott a 24,7 % - os BC- cso-
mag lehívására. Sajtótájé-
koztatóján kiderült az, hogy 
milyen stratégiát képzelnek 
el az új orosz tulajdonosok 
a BC és a TVK jövőjével 
kapcsolatban. A TVK árfo-
lyam nem változott jelen-
tősen, miután a több napja 

tartó vételi hullám szünetelt 
csütörtökön. A MOL jegy-
zése sokat esett és lefelé 
áttörte a 4 900 Ft - ot is. Az 
amerikai makrogazdasági 
adatok közül a foglalkozta-
tási költségek 4,3 % - kai 
növekedtek éves szinten, a-
mi kedvezően hatott a pi-
acra és a nyitó amerikai 
tőzsdékre is... 

R ó,rv.ny n .v . Nyitóár Záróár Záróár 
váltáiór 

Záróár(%) 
váltorá. 

KOKKOIK'IIK.M 7 650 8 045 +455 +5,99 
Df.MÁSZ 13 ISII 13 400 +250 +1,90 
ÉGIS 13 500 13 400 +105 +0,79 
FOTEX 300 301 +1 +0,33 
MATÁV 1 350 1 386 +37 +2,74 
MOL 5 08(1 4 880 -180 -3,56 
OTP 14 295 14 400 +230 +1,62 
PICK 7 50(1 7 280 -210 -2,80 
KICMTKK 15 100 15 090 II 0,00 
TVK 6 IMII) 6 200 +5(1 +0,81 

I Duna inves t Tel.: (62) 450 OOfl Szeged, Takaréktár u. 1, ^ — " ö T ^ ' n n n r 
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Tetszik-e a Kárász burkolata? 

Blidár József, Suták Jánosné és Sajtos Szűcs László. 
(Fotó: Somogyi Károlyné) 

Október közepére készül 
el a szegedi Klauzál tér és a 
Kárász utca első szakaszá-
nak díszburkolata. A vörö-
ses téglákkal kirakott terü-
letet kandeláberek, szobrok 
és egy míves kút is díszíti. 
Megkérdeztük az utca em-
berét, vajon hogy tetszik ne-
ki a felújított szegedi sétáló-
utca és környéke? 

Blidár József, nyugdíjas 
pénzügyi előadó: - Összességé-
ben szép az egész terület, s a leg-
jobb benne, hogy aránylag gyor-
san elkészült. Már korábban is 
tervezték, hogy felújítják a teret, 
de akkor még egy kicsit sokall-
tam rá a pénzt. Most azonban 
már rájöttem, fontos a városunk-
nak a központját olyanná vará-
zsolni, hogy megállja a helyét a 
többi magyar és külföldi telepü-

lés közt. Pár napja sétáltam a Ká-
rász utcán, s egy kicsit el is időz-
tem a két szobornál. Bízom ben-
ne, hogy e két remek bronzból 
öntött alkotást nem csúfítják el a 
rongálok. 

Suták Jánosné, nyugdíjas ta-
nárnő - Végre egységes, lesz a 

Kárász és környéke. Ha jól em-
lékszem, évtizedekkel ez előtt 
sárgás kerámia fedte a Kossuth 
szobor környékét. Ez a vöröses 
tégla jobban tetszik. A „köszön-
tőket", vagyis a két szobrot pe-
dig féltem, mert bronzból van-
nak. Amilyen világban élünk, le-

het, hogy a fémgyűjtők áldozatá-
vá válnak. A szép Aba-Novák 
freskót is tönkretették a huligá-
nok, sőt egy kecskeméti bronzs-
zobrot el is loptak. Miért nem 
becsüljük meg az értékeinket? 

Sajtos Szűcs lászló, vállalkozó: 
— A változtatás már nagyon 

ráfért a Belvárosra. Sajnos a két 
szobrot csak messziről láttam, de 
gyorsan pótolom ezt a hiányos-
ságot. Nagyon imádom a növé-
nyeket, ezért várom, hogy ta-
vasszal ismét kihelyezzék azokat 
a gyönyörű virágládákat. Koráb-
ban nekem leginkább a padok 
hiányoztak mind a sétálóutcáról, 
mind a térről. A Virág is bezárt, 
így nem volt hova nyaranta leül-
ni. Most a szép padokon azon-
ban idős és fiatal nyugodtan tud 
ücsörögni, beszélgetni, figyelve 
a forgatagot. 

K.T. 


